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   هيات مدیره انجمندر باره فعاليتهای سومين
با آغاز ماه مارس هيات مدیره جدید انجمن وارد سومين ماه 

پس ار نخستين هيات مدیره که در سال . فعاليت خود شد
 انتخاب شد، این سومين هيات مدیره انجمن به شمار ٢٠٠٢
 نفر تجربه پيشين ۴ عضو هيات مدیره ٧از بين . آید می

خانم دکتر آریا در .  هيات مدیره را دارا هستندعضویت در
 دکتر فرانک  هاو خانم نخستين دوره عضو هيات مدیره بودند

قهرمان پور و مهندس ندا صالحی راد و همچنين آقای 
مهندس انوشه هادزاد در دوره پيشين عضو هيات مدیره 

هيات مدیره جدید انجمن کار خود را در ماه های . بودند
 هریه با انرژی زیادی آغاز کرد و تعداد زیادی جلسژانویه و فو

در این جلسات . جهت شکل دهی به کار خود برگزار کرد
اعضای هيات مدیره این فرصت را یافتند تا با یکدیگر و با 

 پس از انتخاب ریيس هيات . آشنا شوندهمدیگرشيوه کار 
مدیره بخشی از فعاليت ها ميان برخی از اعضای هيات 

به محض آن که روند تقسيم مسئوليت . م شديمدیره تقس
 در اختيار خوانندگان در این موردها به پایان برسد، اطلاعات 
  . خبرنامه قرار خواهد گرفت

  
  بحث های سنتا کلارا

  سخنرانی دکتر رهنما در مورد
   زلزله باتجارب مقابله

  ٣صفحه 
  

  یک تجربه موفق درصنعت شيشه سازی 
  ۵                       صفحه دکتر ستاری پور          

  

  پی گيری مساله لغو ویزاها
  کنيم ما فراموش نمی

  ۶دکتر هژبری                                      صفحه 
  

  پيام احوال پرسی هيات مدیره از خانم هدی هژبری
  ٧صفحه 

   SUTA ریيس انجمن سومينگو با و  گفت
  دکتر فریبا آریا

  
 ٢٧نم دکتر فریبا آریا در خبرنامه شماره گو با خا و نخستين گفت

دکتر برای آشنا شدن بيشتر با خانم . منتشر شد) ٢٠٠۵مارس (
توانند به آن شماره خبرنامه که از طریق  فریبا آریا خوانندگان می

قابل دسترسی است،   org.SUTA.wwwسایت اینترنت انجمن 
  .مراجعه کنند

 
 به کنيم تبریک ما را خواهش میخانم دکتر آریا . ١

خاطر انتخاب شدن به عنوان سومين ریيس انجمن 
ممکن است ما را قدری با تاریخچه فعاليت . بپذیرید

 هایتان در انجمن  آشنا کنيد؟
و آرزوی خوشی و به مناسبت عيد نوروز تبریکات صميمانه با 

با تشکر از شما اجازه  موفقيت در سال جدید برای همه
من از زمانی . را برایتان بگویمخواهم که داستان کامل  می

صيل از ایران به فرانسه رفتم، در صدد پيدا که برای ادامه تح
همکلاسی ها و دوستان قدیم دانشگاهی کردن استادان و 

 که در کتابخانه دانشگاه  رابيشتر ژورنالهای علمی. ام بودم
Reimsتا شاید مقاله ای از کسانی که کردم  نگاه می، بود 
شناختم، پيدا کنم و بتوانم با آدرس داده شده در مقاله  می
پشتکار من در این مورد موثر بود و بعد از .  آنها تماس بگيرمبا

مدتی مقاله ای از آقای دکتر یلپانی که اتفاقا ایشان استاد 
دانشگاه صنعتی بودند، پيدا کردم و با شيمی آلی من در 

شادی بسيار با ایشان که در آلمان بودند، تماس گرفتم و در 
ا هستند و چه باره دیگر استادان دانشکده شيمی که کج

آقای دکتر یلپانی آدرس دکتر هژبری در . کنند، پرسيدم می
آمریکا را به من دادند و من از همان زمان گهگاه با ایشان در 

ز فرانسه به آمریکا  وقتی ا١٩٨٠در اواخر دهه . تماس بودم
ادی از تعدمهاجرت کردم و وقتی به شمال کاليفورنيا آمدم، 

 و با تعداد دیگری از دانش دوستان سابق را پيدا کردم
گه . و استادان سابق دانشگاه صنعتی آشنا شدمآموختگان 

از کردم،  گاهی که با دکتر هژبری تلفنی صحبت می
شناختند با  دوستانی که پيدا کرده بودم و ایشان هم می

دانستند  بنا براین دکتر هژبری می. کردم ایشان صحيت می
ن دانشگاه در تماس از دانش آموختگاکه من با عده ای 

 ایشان یه من تلفن زدند و ١٩٩٩روزی در سال . هستم
دکتر امين دانش گفتند که قصد دارند به توصيه روانشاد 

در که   راآموختگان، استادان و کارمندان دانشگاه صنعتی
 و از من هم دور هم جمع کنند ،دنيا پخش شده اند

 --                                                                    
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  .....گو با دکتر آریا  و گفت

  

  
 انجمن در سنتا کلارا در کنار ٢٠٠۶فریبا آریا در گردهمایی دکتر 

  فلاحدکتر هژبری، دکتر شيخ الاسلامی و دکتر 
  
ل سالها قبمن که خودم از . خواستند تا به ایشان کمک کنم

  ودانشگاهی بودمبا علاقه به دنبال پيدا کردن دوستان 
 موجب خوشحالی همه سالهدانستم که چقدر این م می

 که از  رابا کمال ميل قبول کردم و ليستی خواهد شد،
کار شبيه .  در اختيار ایشان قرار دادم،دوستان خود داشتم

و با همت دکتر هژبری ان دیگر هم کردند و علاقمندمن را 
 در سن ٢٠٠٠برنامه گردهمایی سال زحمات زیاد ایشان 

در یکی از تماس هایی که با ایشان .  شدتنظيمدیه گو 
مسئوليت مالی را به فتند که کسی حاضر نيست گداشتم، 

من گفتم که در این . عنوان خزانه دار گردهمایی قبول کند
و حاضرم این مسئوليت  من شما را تنها نخواهم گذاشت راه

به این ترتيب من در آن زمان خزانه دار . را بر عهده بگيرم
پس از گردهمایی که شرکت . گردهمایی سن دیه گو شدم

دانشگاه صنعتی شریف رای بر تاسيس انجمن کنندگان 
SUTA  ،هم به عنوان خزانه دار انجمن باقی ماندممن دادند .

در گردهمایی تورنتو در نخستين انتخابات هيات مدیره نامزد 
کماکان . عضو هيات مدیره انتخاب شدم شدم و به عنوان 
در انتخابات دوره بعد هيات . اقی ماندمبخزانه دار انجمن 

در این مدت . نيز نامزد بودم ولی انتخاب نشدمه انجمن مدیر
متمرکز کردم و فعاليت خود را در شاخه کاليفورنيای شمالی 

به عنوان نماینده این شاخه برنامه با کمک دکتر فرزان فلاح 
در . ترتيب دادیمهای زیاد و متنوعی برای اعضای این شاخه 

برگزاری  از سوی هيات مدیره انجمن مسئوليت ٢٠٠۶سال 
برای نخستين بار گردهمایی . گردهمایی به من محول شد 

در حال حاضر هم اعضای . توسط این کميته تدارک دیده شد
انجمن این افتخار را به من دادند و مرا مجددا به عنوان عضو 

  .هيات مدیره انتخاب کردند
  
  نظرتان در مورد هيات مدیره جدید چيست؟. ٢

د از افراد فعال شاخه های همه اعضای هيات مدیره جدی
  :مختلف هستند که این خود بسيار مهم است به دو دليل

 وجود این افراد فعال با ایده های خوب و متفاوت محيط کار -
دیناميکی برای هيات مدیره بوجود آورده که در آن همه فکر 

شوند و در مورد آنها تبادل نظر  ها با هم درميان گذاشته می
بنابراین .  یک نتيجه قابل قبول برسندشود تا همه به می

شوند در برگيرنده فکر اکثریت  تصميماتی که گرفته می
  . خواهند بودSUTAاعضای 

دو نماینده از کانادا، دو نماینده (ترکيب کنونی هيات مدیره  -
این امکان ) از اروپا، یک نماینده از ایران و دو نماینده از آمریکا

 گيری ها بتوانند جوابگوی آورد که تصميم را بوجود می
  . نيازهای شاخه های مختلف باشند

تا به حال هيات مدیره جدید تقریبا هر دو هفته یک بار 
  .جلسه داشته است

وقت ی هيات مدیره کار تمام توجه به اینکه همه اعضابا 
دهند، این  را به صورت داوطلبانه انجام می SUTA و کار دارند

اختصاص قابل توجه وقت شان نشان دهنده علاقه و اعتقاد 
 شناختی که من از این هيات  با.است SUTAآنها به اهداف 

رسد و اميدوارم که بتوانيم به صورت  مدیره دارم به نظر می
  .یک تيم موثر با هم کار کنيم

  
چه وظایفی به عنوان ریيس انجمن بر عهده شما . ٣

  گذاشته شده است؟
مسئوليت اجرای انجمن   انجمن ریيسبر طبق اساسنامه

یکی البته چون ریيس انجمن . ردتصميمات هيات مدیره را دا
از اعضای هيات مدیره است، در تصميم گيری هم شرکت 

  .کند می
  
با آنکه شما عضو نخستين هيات مدیره انجمن نيز . ۴

  بينيد؟ بودید، چه تفاوتی ميان آن دوره و این دوره می
 گردهمایی جهانی در نفاط مختلف جهان ۴با برگزاری موفق 

SUTAن مستقل و معتبر شناخته شده و  به عنوان یک انجم
این مساله از این . نظر بسياری را به خود جلب کرده است

 SUTAتوانند جذب  تعداد بيشتری مینظر خوب است که 
سازمان دهی آن را شوند ولی این مشکل را هم دارد که 

در این . کند و نکات بسياری را حائز اهميت پيچيده تر می
همه جوانب و با دیدی باز و  باید از SUTAن زمان مسئولا

به همه مسایل بنگرند و با دقت تمام کارهای آتی را عاقلانه 
در دوره نخست این پيچيدیگی ها و مسایل . انجام دهند

شد کارهای  امروز وجود نداشت و شاید قدری ساده تر می
SUTAرا انجام داد .  

کنم که بطور مرتب  در خاتمه از همه دوستان خواهش می
بزنند و در جریان آخرین خبرها از  org.SUTA.www  سری به

امکان ارتباط ما با شما دوستان از . هيات مدیره قرار بگيرند
همچنين سعی . ینترنت و خبرنامه استاطریق سایت 

از سوی که بتوانيم از طریق پيام های الکترونيکی کنيم  می
SUTA باشيم و اميدوارم که شما هم س تمادر  با شما

  . تماس خود را با اعضای هيات مدیره حفظ کنيد
  .با تشکر فراوان از شما انوشه که این امکان را به من دادید

  
که وقتتان را در اختيار   از اینسپاس با خانم دکتر آریا
 شماموفقيت های روز افزونی را برای  ما گذاشتيد،
  .آرزومندیم

  
.  
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  بحث های سنتاکلارا
  زلزله تجارب مقابله با در مورد رهنماسخنرانی دکتر 

  
  
  
  

  رهنما  محسندکتر
  

  
 واقع در RMS (Risk Management Solutions) معاون شرکت سال تجربه در زمينه مهندسی زلزله ٢٠بيش از  با دکتر محسن رهنما

 دکتر رهنما نقش کليدی در مدل سازی از تاسيسات صنعتی از زاویه بررسی صدمات ناشی .هستندکاليفورنيا در زمينه مهندسی و مدل سازی 
  هيات علمی دانشکده مهندسی عمران در دانشگاهعضو دکتر رهنما مدتی RMSپيش از پيوستن به شرکت ..از گردباد و زلزله داشته اند

ایشان درجه فوق ليسانس و دکترای خود را از دانشگاه استنفورد با تخصص در زمينه زلزله و مهندسی سازه دریافت . صنعتی شریف بودند
  .کردند

تا آنکه دیشب ساعت . مطمئن نبودم که بتوانم لی به اینجا برسانم وخودم را امروزجلسه دم که برای رمن خيلی سعی ک
به من .  باشمدر جلسه امروز حضور شما عزیزانتوانم  که می اطلاع دادمپيام الکترونيکی ز طریق ا آقای دکتر هژبری هب ١١

ه مسافرت کرد این کشوربه  هزار نفر جان خود را از دست دادند، ٢۴٠که حدود چين بزرگ  مين سال زلزله ٣٠مناسبت 
به آنها  مورد تلفات جانی در زلزله های گذشته درو دکتر ضرغامی  دکتر بزرگ نيا انآقایگرامی آماری که دوستان . بودم

آمار و اطلاعات گذشته . کنيم د کار میاعداما در علوم هميشه با آمار و . دارای اهميت بسياری استاشاره کردند، 
  هزار نفر١٢٠ ایران حدود  دهه اخير۴  هایزلزلهدر . باشد مسایل آینده می تصميم گيری در مورد مبنای راهنمای کار و 

جان  هزار نفر ۶۴٠ جمعا حدود ١٩٧۶ و ١٩٣٧،  ١٩٢٠های سال های لزله ز چين در در کشور. جان خود را از دست دادند
 کشور ژاپن در زمينه زلزله در چند دهه گذشته. ند هزار نفر از بين رفت١٩٨  حدودژاپن ١٩٢٣ زلزله در . خود را از دست دادند

. جان خود را از دست دادند هزار نفر ۶تنها کوبه  ١٩٩۵ سال  شدیددر زلزلهی که کرده، به گونه ا  قابل توجهیپيشرفتهای
هد، کشور ژاپن توانسته با بهبود  همانگونه که آمار نشان می.  ميليلارد دلار بود۴٠٠خسارت های مالی این زلزله حدود 

اغلب .  های جانی را کاهش دهدشرایط ساخت و ساز ساختمان ها و تاسيسات زیر بنایی به ميزان قابل توجهی خسارت
مردم در محل کار و یا خانه های خود به دليل اطمينان از دهد،  بينيم وقتی که در ژاپن زلزله رخ می در تصاویر تلویزیونی می

  .مانند شرایط مقاوم ساختمان هایشان باقی می
گردد، بلکه شرایط ضعيف  ختمان می که باعث خرابی سا این قهر الهی نيست، که آقای دکتر ضرغامی گفتند گونههمان

  .شود  از بين رفتن هزاران انسان میباعثباشد که  ساختمان می
با توجه به شرایط ساخت و ساز و نوع مصالح رفتارشان هر کدام از این ساختمانها می بينيد،  اسلاید همان گونه که در این

باشند و با کمترین  در مقابل زمين لرزه بسيار ضعيف مینایی ب و آجری  هایساختمان. در مقابل حرکت زلزله متفاوت است
در حالی که ساختمان های مقاوم مثل ساختمان های . شتاب حرکت زمين امکان خرابی و فرو پاشی آنها زیاد است

باشد، به ندرت دچار  فولادی و یا ساختمان های بتون آرمه که به طور صحيح طراحی شده و کيفيت ساخت آنها خوب می
باشد که با هزینه کم قابل تعمير  عناصر غير سازه ای میاغلب خسارت در این ساختمان ها محدود به . گردند ی میخراب

  . هستند
در اثر وقوع زلزله و خرابی ساختمان جان خود را از دست دادند که حدود نفر  ٣۵٠٠ حدود ادر طی سالهای گذشته در آمریک

 نفر دیگر در چندین زلزله بزرگ کاليفورنيا در حدود ۵٠٠بود و هر سن فرانسيسکو ش ١٩٠۶سال  هآن مربوط به زلزل نفر ٣٠٠٠
 نفر از بين رفتند و خسارت های مالی این ۶٠حدود   کاليفورنياNorthridge ١٩٩۴ در زلزله . سال گذشته از بين رفتند ١٠٠

   .  ميليارد دلار بود۴٠زلزله حدود 
پس از  .دهد  نشان می تا به امروز١٩٢۵ از سال های  را در آمریکاSeismic Code  " زلزلهآیين نامه"ل کامت بعدی اسلاید

دهند  شود و دانشگاه های بزرگ و معتبر تحقيقات گسترده ای را انجام می وقوع هر زلزله درس های جدیدی آموخته می
  . گردد می بهتر شدن آیين نامه های طراحی و شرایط ساخت و ساز موجبکه در نهایت نتایج تحقيقات 

حدود چندین ماه پيش از زلزله بم زلزله .  نفر جان خود را از دست دادند٢٧٠٠٠در زلزله بم ایران بر اساس آمار رسمی حدود 
توانيم نتيجه  بر اساس این آمار می. ای تقریبا به همان شدت در کاليفورنيا اتفاق افتاد که یک یا دو نفر تلفات جانی داشت

  .گردد  تلفات جانی میثباشد که باع لهی نيست بلکه شرایط بد ساخت و ساز میبگيریم که این قهر ا
در کشور . دهد  نشان می،اخته شده استس که در چين در سال های اخير  رااسلاید بعدی تصویر ساختمان های بلندی

که به ما دادند، در ی به طوری که بر اساس آمار. چين به دليل رشد سریع اقتصادی ميزان ساخت و ساز بسيار زیاد است
زلزله   آیين نامهدر سال های اخير. باشند ی می ساختماندر گير کارهای ميليون و هفت صد هزار نفر ٢روزانه حدود پکن 

علی رغم با این حال  .چين تغييرات بسيار زیادی کرده است که باعث کاهش تلفات جانی در زلزله های آینده خواهد شد
همان طور که سایر .  بالاتر است در چينایسه با کشور ژاپن درجه آسيب پذیری ساختمان هابهبود شرایط ساخت در مق
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آقای دکتر . نماید دوستان اشاره کردند، شرایط محيطی است که ميزان تلفات احتمالی را در زلزله های آینده تعيين می

رای تهران انجام داده است، پيش بينی که بر اساس مطالعاتی که یک موسسه تحقيقات ژاپنی ببزرگ نيا اشاره کردند 
این اطلاعات یک زنگ .  هزار نفر جان خود را از دست خواهند داد۴٠٠کرده اند که در صورت وقوع یک زلزله شدید، حدود 

داشته ا رکامل جهت مقابله با چنين حوادث احتمالی آمادگی باید که ن مملکت  مسئولا و ما همگیخطری است برای
خوشبختانه در دهه گذشته .  در سطح کشور برای عموم مردم داده شود زش زلزله باید به زبان بسيار سادهلذا آمو. باشند

 ولی به دليل مسایل .هایی انجام شده است به دليل آگاهی عمومی و بهبود آیين نامه زلزله و شرایط بهتر نظارت پيشرفت
از نقاط ایران هنوز شرایط اوليه اصول ایمنی رعایت مالی و کاهش هزینه های ساخت و عدم آموزش کافی در بسياری 

در بسياری از روستا های ایران شرایط منازل مسکونی به دليل این که از مصالح بنایی و خشت و گل . گردد نمی
همان طور که قبلا اشاره شد، در . باشند همانگونه که زلزله بم نشان داد، بسيار ضعيف میباشند، در مقابل زلزله  می
در این فاصله ميليون ها دلار به مطالعات .  نفر جان خود را در اثر زلزله از دست دادند٣۵٠٠ سال گذشته در آمریکا حدود ١٠٠

در حال حاضر . نتایج این پژوهش ها باعث کاهش تلفات جانی گردیده است. تحقيقاتی و آموزش عمومی اختصاص یافت
خسارت های مالی کاهش  به بررسی چگونگیشود، که  ه میبودجه های تحقيقاتی به پروژه هایی اختصاص داد

 دلار ارد ميلي١۵٠حدود ) در نيو اورلان آمریکا (ا کاترین اخبرگردباد  ميليارد دلار و۴٠نورث ریج  در ١٩٩۴سال زلزله . پردازند می
در تمام زمينه های حوادث طبيعی این است که ضمن کاهش بيشتر تلفات ات اخير ق هدف تحقي.خسارت مالی به بار آورد

هزینه پروژه های تحقيقاتی در زمينه زلزله در ایران که یک کشور بسيار .  خسارت های مالی را نيز به حداقل برساند،جانی
ای اخير در ایران انجام پژوهش هایی که در سال ه. باشد، در مقایسه با سایر کشورها بسيار ناچيز است  زلزله خيز می

در مواردی این تحقيقات به اقتباس از . گرفته، باعث آموزش عمومی و بهتر شدن آیين نامه ها و مقررات زلزله گردیده است
ما . ، بدون در نظر گرفتن شرایط محلی و شرایط ساخت و ساز در ایرانشود، بوده کارهایی که در سایر کشورها انجام می

وابطی را در ایران پياده کنيم که مردم به طور اتوماتيک از قوانين و مقرارات ساختمانی پيروی کرده و باید مقرارات و ض
   . ساختمان های بهتری را بسازند

 این دست های نامرئی. دندرگ در کشورهای غربی و یا ژاپن یک دست های نامرئی وجود دارند که باعث کنترل کيفيت می
این موسسات در صورتی که ساختمان مقررات زلزله را نداشته باشد، .  های بيمه هستندشرکت و ، موسسات مالیبانکها

ن لذا شهرداری ها و مسئولا. ما در ایران چنين مکانيزم هایی را نداریم. دهند آن را بيمه نکرده و وام در اختيار قرار نمی
این مقررات باید به صورت . طور صحيح انجام گيردکه کنترل کيفيت اجرا و به دولتی باید مکانيزم هایی را پياده نمایند 

شود مردم خودشان  از مهم ترین عواملی که باعث می. یکنواخت در تمام شهرهای بزرگ و کوچک و روستا ها پياده شود
در چندین سال گذشته من از زلزله های بزرگی که در نقاط . باشد تلاش کنند که ساختمان را بهتر بسازند، آموزش می

. و زلزله بم بازدید کردیم ترکيه ١٩٩٩از زلزله  دکتر بزرگ نيا  اقایبه اتفاق. ف دنيا اتفاق افتاده است، بازدید کردممختل
دهد که   زلزله ها به ما درسی می هر کدام از این. تایوان بازدید کردم١٩٩٩و زلزله  هند ٢٠٠٠از زلزله سال  من همچنين

  . مقررات زلزله و بالارفتن دانش زلزله استفاده نمودباید از آنها جهت بهبود آیين نامه و 
کوتاهی که در فاصله . هر کدام از ما بایستی به نوعی وظيفه خود را در جهت گسترش و آموزش عمومی زلزله انجام دهيم

انتقال ن اسعی کردم چيزهایی را که در اینجا آموخته بودم، به دانشجویان و مهندسکردم،  در دانشگاه صنعتی تدریس می
در مقاطع مختلف به دانشگاه از دانشجویان خود را  نفر ۴تعداد  برگشتم به آمریکا١٩٩۵زمانی که من مجددا در سال . دهم

عملکرد خوب این . نددسانرزمينه زلزله با بهترین شرایط به اتمام  دکترای خود را در استنفورد آوردم که همگی دوره
هر یک از ما به شکل فردی . ز دانشجویان ایرانی دیگر بتوانند پذیرش بگيرنددانشجویان باعث شد که تعداد زیادی ا

هر یک از استادان گرامی که در اینجا هستيد، سعی . در ایران کمک کنيمتوانيم به نوعی در گسترش آموزش زلزله  می
د، حداقل با ن به ایران مسافرت ميکند و هر بار کهند که با استادان محترم در دانشگاه های ایران ارتباط نزدیک داشته باشنکن

هدف نهایی ما کاهش . دند، به همکاران در ایران منتقل نماینگذاشتن یک سمينار چيزهای جدیدی را که در اینجا آموخته ا
  .باشد و اميدواریم که بتوانيم به کمک یکدیگر به این هدف برسيم ميزان تلفات جانی در زلزله می

  

   در دوبیSUTAتداران انجمن سدیدار دو

  
  شهاب سلطانی، محمود شوریده، محمد رسولی، دارا بوشهری: ایستاده از چپ به راست

  فرانک قهرمان پورو نيما قاضی زاده، همسرش پریسا توسلی، مهدی مقدادی:  نشسته از چپ به راست
  

 ١٧  سه شنبهدر روز نه نفر تبا شرکفرانک قهرمان پور دکتر  ابتکاربه  SUTAنخستين دیدار دوستانه دوستداران انجمن 
اکثر این دوستان فبلا یکدیگر را ملاقات نکرده بودند و همراه با  آشنایی و دیدار با یکدیگر و  .در دوبی بزگزار شدبهمن ماه 

 در آینده دوباره یکدیگر را شرکت کنندگان در این دیدار توافق کردند که. یادآوری خاطرات مشترک لحظات خوبی را گذراندند
  . کنندملاقات
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  یک تجربه صنعتی موفق
  

   ایرانتجربه موفق دکتر ستاری پور در صنعت شيشه سازی
  

  

ایشان در ضمن در همان سالها مسئوليت . دهستنعضو پيشين هيات علمی دانشکده مکانيک دانشگاه صنعتی آریامهر  دکتر علی ستاری پور
از دانشگاه در رشته طراحی و دیناميک ماشين تاری پور دکترای خود را سدکتر . شتندهماهنگی فعاليتهای دانشگاه با صنایع را به عهده دا

 مدتی در ١٩٧٢ در سال  پيش از پيوستن به هيات علمی دانشکده مکانيک دانشگاه ماایشان .در آمریکا دریافت کردند Purdueپردو
 پس از مدتی عهده ایشان. معاونت دانشگاه انتخاب شدندم مقام قائ به سمت ١٩٧۴ در سال دکتر ستاری پور. کردند دانشگاه پردو تدریس می

 .به عنوان معاون مدیر عامل شرکت ایریتک به این شرکت پيوستنددانشگاه را ترک کردند و  ١٩٧۶سال  دار شدن سمت معاونت دانشگاه در
های بریتانيا، اسپانيا و ایران، تاسيس  را به عنوان یک شرکت مهندسی با فعاليت در کشورSGCشرکت دکتر ستاری پور ١٩٨٠در سال 
  .ند تا کنون چندین موسسه صنعتی پایه گزاری کرده ا١٩٨۵ از سال ایشان. کردند

توان از عضویت   فعاليتها می ایناز جمله. دکتر ستاری پور علاوه بر فعاليتهای علمی و صنعتی در فعاليتهای اجتماعی نيز شرکت فعال دارند
  . نام بردIran Heritageبنياد هيات مدیره ایشان در 

در تقریبا ایشان . بوده اند بنيان گزاران انجمن ما و از SUTAهميشگی و خستگی ناپذیر انجمن  دکتر ستاری پور از دوستداران و یاوران
سياری از گردهمایی  در ب،دکتر ستاری پور که سال ها است ساکن لندن هستند. شرکت داشتندانجمن  گردهمایی های جهانی و منطقه ای تمام

 مربوط به رابطه صنایع و برنامه برگزاری درو بودند ایشان از پشتيبانان فعال تشکيل شاخه اروپا . های شاخه بریتانيا شرکت داشتند
  .پذیرفتندمسئوليت اجرای بخشی از برنامه را  ٢٠٠۴ در سال دانشگاه در گردهمایی هایدلبرگ

گاه صنعتی آریامهر دکتر ستاری پور پس از خروج از دانش
رابطه خود را با صنایع ایران همچنين حفظ کردند و در زمينه 

یکی از تازه . های مختلف به رشد صنایع یاری رساندند
ترین و مهمترین دستاوردهای ایشان در این زمينه تاسيس 
و راه اندازی کارخانه توليد شيشه های خنثی در شهر 

  . صنعتی قزوین بوده است
  

  
رستاری پور به همراه همسرشان و خانم هژبری در مراسم بازدید آقای دکت

  )SUTA ٢٠٠۴گردهمایی  (از کاخ تاریخی هایدلبرگ
  

 اصطلاح به شيشه هایی گفته  که درشيشه های خنثی
مانند برای تهيه بسته بندی های دارویی شود که  می

این نوع شيشه ها در عين ظرافت و . رود آمپول به کار می
 بوده و مقاومت قابل ملاحظه ای نيز برخوردار از نازکی باید

مواد یرا در غير اینصورت ز ، باشنداز نظر شيميایی خنثی
 منجر به تواند میدارویی در تماس با لوله شيشه ای 

به همين .  موجب تلفات جانی شودتوليد مواد خطرناک و

تا . دليل روند توليد این گونه شيشه بسيار پيچيده است
 شرکت دارای دانش فنی برای تعداد معدودیتنها کنون 

در کشورهای آمریکا، (د نه ابودتوليد این گونه شيشه 
پور   و اکنون به همت دکتر ستاری)آلمان، ایتاليا و ژاپن

این چهار شرکت . توليد آن در ایران نيز آعاز شده است
   ی شبشه خنثی به دیگراتوليد خود را به صورت لوله ه

 

  
  درنخستين گردهمایی شاخه اروپا در فرانکفورت پوری دکترستار

  
  

مانند (کارخانجات جهت توليد وسایل پزشکی 
پزشکی توسط در ایران توليد این وسایل . دهند می)آمپول

توسط دکتر ستاری ن هم آ که دارو شيشه به نام شرکتی
ر  بنا به گفته دکت. گيرد پور بنا شده است، صورت می

 ميليون عدد پوکه ٨٠٠ستاری پور در حال حاضر بيش از 
 خط توليدی این ۴٠آمپول، ویال و کارپول با استفاده از 

شرکت برای عرضه در بازارهای داخلی و خارجی توليد 
   .شود می



 
  ١٣٨۵ اسفند  ٢٠٠٧ مارس  ۵١شماره 

 

  

  پی گيری مساله لغو ویزا ها
  "ما فراموش نمی کنيم"

  
  
  
  
  

  دکتر فریدون هژبری
  

  
ند که مایل اند به پی گيری مساله لغو ویزا ها دیره جدید انجمن، دکتر هژبری به اطلاع هيات مدیره رسانپس از انتخاب هيات مد

  .رسانيم در زیر آخرین گزارش دکتر هژبری را در این رابطه به اطلاع خوانندگان می. ادامه دهند
 

 و SUTA نباید به عنوان نظرات رسمی اساس نظرات شخصی من تنظيم شده ودر ابتدا مایلم تاکيد کنم که این گزارش بر 
  .یا نظرات وکلای این قضيه تعبير شود

لغو ویزاها بدون اطلاع دادن به مسافران، دستگير کردن این افراد به محض ورودشان به خاک آمریکا و بالاخره بازگرداندن آنان 
  .شته استبه خرج خودشان ابعاد بسياری دا

SUTAتلقی ن را توهين به خود ان دانشگاههای ایرانی بدرفتاری با دانش آموختگان و متخصص و جامعه ایرانيان این عمل  یع
برخی نگران .  ما به خاطر ضررهای مالی و آسيب های روانی بسيار ناراحت و عصبانی شدندشرکت کنندگانبسياری از . کردند

 موجب شود تا در آینده ، شدهنوشته پرونده هایشان و یا مسائلی که درلغو ویزا در گذرنامه شان ند که مبادا مهر بوداین موضوع 
برخی دیگر نگران بودند که سفرشان به آمریکا در آینده حتی با گذرنامه یک . دیگر هيچگاه نتوانند ویزای آمریکا را دریافت کنند

  .کشور دیگر نيز امکان پذیر نباشد
و یا " قصد توهين عمد به ایرانيان" بر داشت از قبيل ریشه یابی در مورد دليل این چنين تصميمی گمانه زنی هایی را در

مصوبه شورای امنيت تدارک قصد تخریب روابط ميان دو دولت در رابطه با "و یا " هشدارهای امينتی در آن برهه از زمان"
رخی تصميم گيری، آن چنان که باین  گردهمایی برای شرکت کنندگان درولی در هر حال مقصر شماردن ".  سازمان ملل

  . دوستان اظهار داشته اند، غير مسئولانه و غير قابل تصور است
چندتن از ميهمانان گردهمایی ماه پيش . خوسبختانه در طول چند هفته گذشته دلایلی در تایيد نظر ما به دستمان رسيد

ت کنند و به آمریکا که پاسخ مثبت بررسی امنيتی شان را پس از گردهمایی دریافت داشته بودند، توانستند ویزا دریاف
بود و ویزای خود  یکی از ميهمانان گردهمایی که ویزایش باطل شده. هفته پيش نيز چند خبر خوب دیگر به من رسيد. بيایند

 به آمریکا ونه مشکلیگ و بدون هيچتوانست با یک ویزای جدیدرا از کنسولگری آمریکا در دوبلين در ایرلند دریافت کرده بود، 
  .نگام ورود به آمریکا هيچ پرسشی از او در مورد ویزای باطل شده اش نشد و با او بسيار با احترام رفتار شدبه ه. سفر کند

از سوی وکلا به نمایندگی تعدادی از توسط  که FOIبه پرسش های آمریکا همچنين در هفته گذشته وزارت امور خارجه 
 پرسش های جدیدی از  آمریکااین پاسخ وزارت امور خارجهدر . گردهمایی ارسال شده بود، پاسخ داددر ان شرکت کنندگ

 بسيار آمریکادولتی  ت در اینجا باید اضافه کرد که مکاتبات با ادارا.ميهمانان گردهمایی کرده است که برای آنها فرستاده شد
  .داردفراوان کند است و نياز به صبر و حوصله 

. امکان مجددا درخواست ویزا کنيد و نتيجه آن را به اطلاع ما برسانيدبه همين دليل از همه شما خواهش دارم که در صورت 
چون بر طبق توصيه هيات مدیره . ولی دعوتنامه را باید خودتان تهيه کنيد. کلا نيز بسيار اهميت داردواین مساله برای 

ک آمریکا برگزار نخواهد هيچ گردهمایی دیگری در خاانجمن فضای سياسی تغيير نکرده است، تا زمانی که ، SUTAپيشين 
  .کرد

  

  با خبرنامه خود همکاری کنيد
  

در هر کجا که هستيد . خبرنامه برای ادامه کار و بهبود کيفيت خود نياز به همکاری شما دارد! دوستان عزیز، خوانندگان گرامی
علمی، این اخبار را از طریق توانيد از طریق فرستادن گزارش هایی از فعاليت ها در شاخه خود، گزارش های ورزشی و یا  می

  .خبرنامه به اطلاع دوستان خود در سراسر جهان برسانيد
  متشکريم 



 
  ١٣٨۵ اسفند  ٢٠٠٧ مارس  ۵١شماره 

 
  پيام احوال پرسی هيات مدیره انجمن از 

  هژبریکیوخانم هد

  
   هژبری در گردهمایی هایدلبرگکیوخانم هد

  
هژبری، اخيرا، فریدون خانم هدی هژبری، همسر دکتر 
در . يمارستان بودندجهت برخی معالجات مدتی در ب

 مدیره انجمن توسط خانم دکتر تپيامی که از سوی هيا
 بدین مناسبت به دکتر ،فریبا آریا، ریيس جدید انجمن

  :هژبری، بنيانگذار انجمن، ارسال شده، چنين آمده است
. ما اخيرا از ناراحتی هدی هژبری عزیزمان با خبر شدیم"

. یع داریمبرای ایشان آرزوی بهبود سراز سوی انجمن 
.  هستندخانم هدی هژبری از هوادارن پرسابقه انجمن ما

 ما شاهد محبت هادر واقع از همان بدو تاسيس انجمن 
چه در . یما هایشان نسبت به همه مان بودو علاقه 

شکل گيری در جریان  چهگردهمایی های جهانی و 
و یا در گردهمایی های منطقه ای، ایشان  شاخه ها

حضور پر  . بر لب یار و یاور ما بوده اندیلبخندبا همواره 
و مشوق ما در ادامه این نعمت ایشان موجب دلگرمی 

بدین وسيله مایليم تشکر . باشد کار داوطلبانه می
صميمانه خود را به خاطر از خود گذشتگی و فداکاری 

آرزو . خدمت ایشان تقدیم کنيمهایشان برای انجمن 
 مانند هميشه سالم و داریم تا ایشان را هر چه زودتر و

شاد در کنار شما در گردهمایی های آینده انجمن 
  ".ببينيم

 
 
 
 
 
 
 
 
  

  از خبرها
  

در اردیبهشت  استعدادهای درخشانسومين همایش   
 .شود برگزار میيف دانشگاه صنعتي شرر دماه 

دانشگاه ما با  )فوتبال داخل سالن (فوتسال تيم  
حله یک چهارم مر در  قم دانشگاهمقابل تيمدر  باخت

 های فوتسال دسته یک دانشگاهنهایی مسابقات 
 . از این مسابقات حذف شد کشور

 دختران دانشگاه یک برنامه بازدید از غار کوه گروه  
  چند جانبههم چنين یک مسابقه. یخمراد برگزار کرد

 .سنگ نوردی برای پسران برگزار شد
 توسط گروه بازیگریجلسه معارفه علاقمندان به   
 .ياتر دانشگاه برگزار شدت
 برگزار دانشگاه ما مکرم در  نازنيننمایشگاه نقاشی 

 .شد
دانشگاه برگزار ویان جدانش شورای صنفیانتخابات   

بيشترین تعداد رای در دانشکده مهندسی شيمی .شد
 و )٣١٨ (و سپس دانشکده مهندسی برق) ٣٢٢(

در  . داده شد)٢٣۵ (دانشکده مهندسی عمران
شيمی، هوا فضا، متالورژی و مدیریت دانشکده های 

به علت به حد نصاب نرسيدن تعداد نامزد ها انتخابات 
   .برگزار نشد

 دانشکده مهندسی شيمی با اختلاف بسکتبالتيم   
زیاد و پيش از پایان بازی ها به عنوان فهرمان مسابقات 

 .بسکتبال دانشکده های دانشگاه ما شناخته شد
يچکاک توسط کانون فيلم اثر آلفرد ه" طناب "فيلم 

 .در دانشگاه ما به نمایش درآمدشریف 
 ایران در مهندسی پزشکی سيزدهمين کنفرانس  

 .دانشگاه ما برگزار شد
اصول و مبانی خلاقيت در "سمينار آموزش   

به همت مرکز کارآفرینی در دانشگاه ما " کارآفرینی
 .برگزار شد

ين نخست به همت دانشجويان دانشگاه صنعتي شريف  
 در خودروهاي الكتريكيمسابقه ملي طراحي 

 .شد آشور برگزار 
سومين همایش  زنان کارآفرینبه ابتکار انجمن ملی  

کارآفرینی زنان دانش آموخته دانشگاهی در اسفند ماه 
 .در دانشگاه ما برگزار شد

 نخست را در مسابقات رتبه دانشگاه ما شطرنجتيم   
ه در زاهدان کدانشگاههای کشور دانشجویی شطرنج 

 .کسب کردبرگزار شد، 
اثر دین برگر توسط کانون فيلم " شعبده باز "فيلم  

 .شریف در دانشگاه به نمایش درآمد
 دانشگاه ما با شکست در برابر تيم پيام واليبال تيم  

مسابقات نور در مرحله نيم نهایی از دور بازیهای 
 .قهرمانی دانشجویان دانشگاههای کشور حذف شد

 ی بنا به اعلام قبل زنیروز جهانسبت به منا  
شريف دست به تجمع به صنعتی دانشجويان دانشگاه 

 ی زن و پاس داشت آزادیمنظور گراميداشت روز جهان
 . زدندیو برابر

 تماس با ما
 

    الکترونيکی به نشانی مطالب خود را توسط پست
de.gmx@hadzaad.anousheh    

  .ارسال کنيد زیر يا توسط فکس به شماره
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